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OR.RG. 0002.14.2014-2018 

PROTOKÓŁ  NR XIV/2015 

z sesji Rady Gminy Zaniemyśl odbytej w dniu 07 grudnia 2015r. 

w godz. od 16:00 do 18:30 

 w sali Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji w Zaniemyślu 

 

Na ogólną liczbę 15  radnych w sesji udział wzięło 14 radnych.  

 

W sesji udział wzięli: Wójt Pan Krzysztof Urbas, Sekretarz Gminy Pani Bożena Jaszkiewicz, Skarbnik 

Gminy Pani Agnieszka Scheffler, Radca Prawny Pan Marek Grzelak, pracownicy Urzędu Gminy, 

pracownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, mieszkańcy gminy.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysów nr 2. 

 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl Pani Alina Frąckowiak. 

 

Ad.2. Przewodnicząca powitała przybyłych na sesję radnych i gości. Następnie przedstawiła 

porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji tj. z dnia 09 listopada 2015r.  

5. Informacje Wójta Gminy. 

6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy.  

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

 

a) opłat za usługi komunalne świadczone przez Zakład Gospodarki Komunalnej                      

w Zaniemyślu; 

b) zmiany Uchwały Nr XII/75/2015 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 26 października 2015r. 

w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

c) określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych; 

d) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji, zakresu i trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobierania i wykorzystania dotacji z budżetu Gminy Zaniemyśl 

udzielonej dla publicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, 

szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych na terenie Gminy Zaniemyśl, przez 

osoby fizyczne lub osoby prawne nie będące jednostkami samorządu terytorialnego; 

e) zmiany uchwały nr XII/78/2015 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 26 października 2015 

roku w sprawie ustalenia wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Zaniemyśl oraz 

należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych. 

 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała czy ktoś chce wnieść uwagi do przedstawionego porządku 

obrad  

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi Gminy 
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Wójt Gminy  Wysoka Rado Szanowni Państwo,  wnoszę o  wprowadzenie do porządku obrad  

dzisiejszej sesji trzech uchwał w punkcie: 

f) zmiany uchwały Nr XIII/81/2015 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 9 listopada 2015r.                

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, chodzi             

o doprecyzowanie zapisów wynikających z rozporządzenia Ministra transportu,   

głównie chodzi o autobusy, wcześniej były wątpliwości przed skierowaniem do 

Radnych uchwały,  dzisiaj jest jasność, że ilość miejsc autobusach nie wlicza miejsca 

kierowcy,  zostanie wprowadzona dodatkowo stawka podatkowa;  

g) zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2015,  po przeanalizowaniu wszystkich 

dotacji, szczególnie dla przedszkoli, szkół  prowadzone przez stowarzyszenia,  wnoszę 

aby przyjąć  dzisiaj,  dotacje muszą być wypłacone w miesiącu grudniu, do15 grudnia; 

h) zmiany uchwały Nr XIII/87/2015 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 9 listopada 2015r.                 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Zaniemyśl oraz trybu i zakresu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystania udzielonej dotacji,  

chodzi o doprecyzowanie zapisów – chodzi o  użycie słów  w jednym punkcie – 

„prowadzone przez Gminę Zaniemyśl”  oraz  w drugim punkcie „wysokości nie 

niższej niż kwota przewidziana na dziecko niepełnosprawne przedszkola 

publicznego”  

 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem 

projektów uchwał przedstawionych przez Wójta 

 

W wyniku głosowania przy  

13 głosach „za” 

1 głosie „wstrzymującym się” 

0 głosach „przeciw” 

zgłoszone przez Wójta projekty uchwał zostały przyjęte do porządku 

 

Przewodnicząca Rady Gminy  odczytałam ponownie porządek obrad 

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji tj. z dnia 09 listopada 2015r.  

5. Informacje Wójta Gminy. 

6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy.  

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

 

a) opłat za usługi komunalne świadczone przez Zakład Gospodarki Komunalnej                      

w Zaniemyślu; 

b) zmiany Uchwały Nr XII/75/2015 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 26 października 

2015r. w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

c) określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych; 

d) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji, zakresu i trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystania dotacji z budżetu Gminy 

Zaniemyśl udzielonej dla publicznych przedszkoli, innych form wychowania 

przedszkolnego, szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych na terenie Gminy 
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Zaniemyśl, przez osoby fizyczne lub osoby prawne nie będące jednostkami 

samorządu terytorialnego; 

e) zmiany uchwały nr XII/78/2015 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 26 października 

2015 roku w sprawie ustalenia wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Zaniemyśl 

oraz należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych; 

f) zmiany uchwały Nr XIII/81/2015 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 9 listopada 2015r. 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

g) zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2015; 

h) zmiany uchwały Nr XIII/87/2015 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 9 listopada 2015r. 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Zaniemyśl oraz trybu i zakresu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystania udzielonej 

dotacji. 

 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała  kto jest za porządkiem obrad, w wyniku głosowania 

porządek obrad został przyjęty przy 

13 głosach „za” 

1 głosie „wstrzymującym się” 

0 głosach „przeciw” 

 

Ad.3. Przewodnicząca stwierdziła quorum radnych wymagane do podejmowania prawomocnych 

uchwał na podstawie listy obecności i radnych obecnych na sali, w obradach uczestniczy 14 radnych 

co stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad.4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  

 

W wyniku głosowania jawnego Protokół Nr XIII/2015 z dnia 09 listopada 2015r. został przyjęty                    

jednogłośnie tj. 14 głosami „za”. 

 

Ad. 5. Informacje Wójta Gminy, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo 

 

Informacja z oświaty 

 

 Dowozy dzieci do szkół w 2015r. 

W dniu dzisiejszym w wyniku zapytania ofertowego na „Dowożenie dzieci do placówek 

oświatowych w okresie od 4 stycznia 2016r. do 31 grudnia 2016r. w Gminie Zaniemyśl” wybrano 

do realizacji w/w zadania:  

Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej w Poznaniu S.A., ul. Stanisława Matyi 1, 61-586 

Poznań 

 Cena netto: 3,70 zł./1 km + podatek VAT (8%) 
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 Informacja dot. zasiłków szkolnych 

Po rozdzieleniu dotacji na stypendia szkolne, o których mówiłem na poprzedniej sesji Komisja 

stypendialna kwotę w wysokości 2.115,00 zł. (stanowiącą 7,3% dotacji) przeznaczyła na 

zasiłki szkolne, o które wnioskowali  Dyrektorzy szkół. Zgodnie bowiem z przepisami 

prawnymi na w/w zasiłki przeznacza się co najmniej 2 % dotacji celowej otrzymanej przez 

Gminę. W sumie Dyrektorzy wnioskowali o zasiłki dla 13 uczniów, które Komisja po 

wnikliwej analizie, biorąc pod uwagę sytuację materialną i rodzinną dziecka, rozpatrzyła 

pozytywnie i rozdzieliła w następujący sposób: 

 1 dziecku przyznano zasiłek w wysokości 350,00 zł., 

 2 dzieci przyznano zasiłki w wysokości po 300,00 zł., 

 1 dziecku przyznano zasiłek w wysokości 250,00 zł., 

 6 dzieci przyznano zasiłki w wysokości po 80,00 zł., 

 1 dziecku przyznano zasiłek w wysokości 50,00 zł. 

 

Formą realizacji stypendiów i zasiłków jest refundacja kosztów wydatkowanych na cele 

edukacyjne w formie przedłożonych faktur, których wypłaty realizowane będą w dniach 9, 10    

i 11 grudnia br.  w formie przelewu na indywidualny rachunek bankowy. 
 

Zarządzenia zmieniające budżet Gminy Zaniemyśl na rok 2015 

 Zarządzenie z dnia 26 listopada 2015 roku, w którym dokonano przeniesień między 

rozdziałami i paragrafami wydatków, zabezpieczając środki między innymi na: 

 bieżące utrzymanie dróg gminnych – 5.000,00 zł.; 

 opracowanie operatów szacunkowych związanych z gospodarką gruntami i mieszkaniami 

oraz opłat za lokal socjalny – 9.000,00 zł.;  

 opłacenie kosztów podróży służbowych i kosztów opinii prawnej w Urzędzie Gminy – 

4.000,00 zł.; 

 na zadania związane z aktualizacją spisu wyborców zabezpieczono środki własne w kwocie 

150,00 zł.;  

 na zakupy związane z utrzymaniem gotowości bojowej jednostek OSP – 1.000,00 zł.;  

 na odtworzenie sprawności technicznej systemu radiotelefonicznego uszkodzonego                   

w wyniku wichur, które przeszły nad Zaniemyślem. System ten zapewnia wymianę 

informacji ze Starostwem Powiatowym w Środzie Wielkopolskiej w sytuacjach 

kryzysowych. Jednocześnie zmniejszono o tą kwotę wartość rezerwy z zakresu zarządzania 

kryzysowego – 2.000,00 zł.; 

 zmniejszono wartość rezerwy ogólnej o kwotę 1.150,00 zł. (1.000,00 zł. OSP, 150,00 zł. na 

zadania związane z aktualizacją spisu wyborców); 

 zgodnie z potrzebami oświaty przeniesiono między rozdziałami i paragrafami ogólną kwotę 

23.700,00 zł.; 

 zgodnie z potrzebami Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu przesunięto między 

paragrafami i rozdziałami ogólną kwotę 12.350,00 zł.;  

 na oczyszczanie wsi i prace remontowe przy oświetleniu ulicznym – 8.500,00 zł.; 

 na bieżące utrzymanie świetlic wiejskich – 1.500,00 zł. 

 

Informacja z zakresu mienia komunalnego 

 W dniu 17.11.br podpisany został akt notarialny  dotyczący nieodpłatnego nabycia z zasobu 

Agencji Nieruchomości Rolnych OT w Poznaniu lokalu mieszkalnego nr 12, o powierzchni użytkowej                  

63,30 m2, mieszczącego się w budynku mieszkalnym wielorodzinnym w miejscowości Jeziory 

Wielkie. Lokal ten będzie pełnił funkcję lokalu socjalnego. Uchwała Rady Gminy w przedmiotowej 

sprawie została podjęta na sesji w dniu  28 września br.  

 W dniu dzisiejszym (07.12.2015r.) przeprowadzony został przetarg ustny nieograniczony na 

sprzedaż lokalu użytkowego o pow. ogółem  76,08 m2, składającego się z dwóch pomieszczeń, tj. 
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pomieszczenia o pow. 30,03 m2  (dawniej w pomieszczeniu tym znajdowało się solarium) oraz 

pomieszczenia o pow. 46,05 m2 (dawniej sklep rzeźnicki). Cena wywoławcza  wynosiła 150.000,00 zł.  

W wymaganym terminie zostało wpłaconych osiem wadiów, do przetargu przystąpiło sześciu 

oferentów. W wyniku przeprowadzonej licytacji, wyłoniony został nabywca przedmiotowej 

nieruchomości lokalowej, który zaoferował kwotę 177.000,00 zł.  

Uczestnicy przetargu  w terminie 7 dni od dnia ogłoszenia wyniku przetargu, mogą złożyć skargę do  

na   czynności  związane  z przeprowadzeniem przetargu. W przypadku nie złożenia skargi w podanym 

terminie, informacja o wyniku przetargu, z podaniem imienia i nazwiska osoby ustalonej jako 

nabywca nieruchomości,  zostanie  podana do publicznej  wiadomości, poprzez wywieszenie na okres 

7 dni  na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy. 

 

Informacje z zakresu z przeprowadzonych przetargów i realizowanych robót   

 Budowa hali widowiskowo-sportowej w Zaniemyślu 

Na dzień 21 grudnia został ustalony ostatni tegoroczny odbiór częściowy dla zadania pn.: budowa hali 

widowiskowo - sportowej w Zaniemyślu.  Zgodnie z zawartą umową z firmą wykonawczą do końca 

br. roku hala zostanie wykonana na etapie stanu surowego zamkniętego. Jednocześnie informuje                 

się, że zostały wykonane prace wyprzedzające harmonogram rzeczowo – finansowy tj. wykonanie 

części instalacji elektrycznej, wodno – kanalizacyjnej oraz części tynków wewnętrznych.  
 

 Remont dwóch obiektów tj. pawilonu hotelowego i domku szwajcarskiego wraz                         

z wewnętrzną siecią gazową i kotłowniami gazowymi 

W wyniku realizacji podpisanej w dniu 20 lutego 2015r. umowy dnia 12 listopada został dokonany 

odbiór końcowy prac remontowych dwóch obiektów tj. pawilonu hotelowego i domku szwajcarskiego 

wraz z wewnętrzną siecią gazową i kotłowniami gazowymi. W ramach zadania została wykonana:  

Pawilon hotel:  

- instalacja elektryczna, wentylacyjna, wodociągowa, kanalizacyjna, centralnego ogrzewania wraz               

z kotłownią, telewizyjna, odgromowa 

- wymiana stolarki drzwiowej zewnętrznej i wewnętrznej 

- wymiana posadzek,  

- wykonano okładziny z płyt gipsowo – kartonowych 

- wykonano gładzie gipsowe i tynki wewnętrzne gładkie  

- wykonano malowanie  

- zamontowano schody na poddasze 

- oczyszczono i odnowiono elewacje zewnętrzne 

Budynek modrzewiowy: 

- instalacja elektryczna, wodociągowa, kanalizacyjna, centralnego ogrzewania wraz z kotłownią,  

- renowacja i wymiana posadzek, 

- wymiana stolarki drzwiowej wewnętrznej, 

- wykonano okładziny z płyt gipsowo – kartonowych 

- wykonano gładzie gipsowych i tynków wewnętrznych gładkich  

- wykonano malowanie  

- renowacja stolarki okiennej wraz z parapetami, 

- montaż schodów drewnianych 

- renowacja, konserwacji elewacji 

Wójt powiedział, że na dzień dzisiejszy wszystkie budynki są wyremontowane wewnętrznie                  

i zewnętrznie, pozostało do wykonania utwardzenie alejek oraz zagospodarowanie zieleni,  powiedział 

również, że do końca  listopada, osoby chcące prowadzić działalność gospodarczą  mogły złożyć 

propozycje dotyczące prowadzenia tej działalności -  działalności gastronomicznej i hotelowej,  

niestety z osób  wcześniej zainteresowanych nikt nie zgłosił,  na początku stycznia po raz kolejny 

zostanie upubliczniona wiadomość 
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 Interwencja na rzece Moskawie 

Dnia 25 listopada około godziny 11:00 otrzymaliśmy zawiadomienie z PZW Poznań o śniętych 

rybach. Około godziny 12.30 na miejsce zdarzenia dotarły odziały straży pożarnej OSP Zaniemyśl 

oraz PK PSP Środa Wlkp. Około godziny 15:00 dotarła jednostka z Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska Poznań w celu pobrania próbek wody. Około godziny 16:00 rybacy z koła 

rybackiego nr 136 rozpoczęli akcję usuwania martwych ryb. Na dzień dzisiejszy pojawiają się 

nieliczne martwe ryby, kolor wody nie uległ poprawie. Oczekujemy na badania z Wojewódzkiego 

Inspektoratu Ochrony Środowiska. 

 

 Montaż iluminacji świątecznej 

Dnia 4 grudnia rozpoczął się montaż iluminacji świetlnej, świątecznej w Zaniemyślu. Z powodu złego 

stanu technicznego oraz wysokiego kosztu naprawy oświetlenia świątecznego, które znajduje się na 

stanie Urzędu, postanowiono wynająć oświetlenie na okres świąteczny z firmy zewnętrznej. Wynajęcie 

oświetlenia zawiera dowóz i odbiór oświetlenia, ubezpieczeni oświetlenia, tegoroczny koszt iluminacji 

świątecznej to wynajem 6.600,00 zł. brutto, montaż około 3.000,00 zł. brutto.  

 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zaniemyślu 

  Zakład wykonał remont ośmiu przyłączy wodociągowych z posadowieniem studni 

wodomierzowych, mrozoodpornych u odbiorców  wody w miejscowości  Śnieciska  ul. Nowa, 

 na stacji uzdatniania wody w Czarnotkach Zakład wymienił starą, drewnianą stolarkę  okienną 

w ilości 24 szt.  na okna PCV,  koszt wymiany okiem to kwota 16.318,33 zł.  netto (zapłacone ze 

środków wypracowanych przez Zakład Gospodarki  Komunalnej), 

 Zakład ogłosił nabór na stanowisko konserwatora  sieci  wodnokanalizacyjnej, istnieje potrzeba 

zwiększenia zatrudnienia w Zakładzie, gdyż zakres prac wzrasta, ogłoszenie zostało umieszczone na 

stronie internetowej Urzędu, 

    Zakład wykonywał porządki na terenie Gminy 

 

Informacje  dotyczące wyników badań jeziora Raczyńskiego 

Otrzymano wyniki badań, które były wykonywane na przestrzeni roku 2015 przez Zespół, 

laboratorium prof. Gołdynia,  po otrzymaniu wyników prof. Gołdyń zapoznał Radnych Rady Gminy             

z  wynikami badań oraz poinformował o zadaniach jakie musiałyby być wykonane, ponadto Wójt 

poinformował, że odbył spotkanie za Dyrektorem Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 

Wodnych w sprawie rekultywacji, która jest sugerowana przez zespół, a przede wszystkim w sprawie 

kosztów sfinansowania tej operacji, bardzo drogiej,  w 100% niepewnej, wyniki badań zostały 

przedstawione Dyrektorowi,   Dyrektor odpowiedział, że nie mają nic przeciw tego typu rekultywacji 

Gmina nie można oczekiwać na środki finansowe, które są niezbędne do zrealizowania tego zadania, 

oczywiście była to pierwsza rozmowa,  nie zakłada się, że zadanie zostanie rozpoczęte  w przyszłym 

roku  budżetowym -  brakują jeszcze niezbędne dokumenty jak np. operat wodno-prawny, pozwolenie 

i uzgodnienie z gospodarstwem Miłosław, który jest dzierżawcą wód,  w budżecie brak środków na 

operat wodno-prawny, ponadto Wójt  udał się również do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej  z pytaniem czy jest możliwość  otrzymania dotacji na ten cel -  

zaoferowano pożyczkę,  pożyczka jest niestety do spłaty, Urząd interesuje dotacja i środki pozyskane       

z zewnątrz, na dzień dzisiejszy nie ma żadnych szans żeby otrzymać dotacje,  koszt rekultywacji 

zakładany przez prof. Gołdynia, rekultywacja w okresie 3 lat,  jednoroczne koszty to kwota minimum  

300.000,00 zł.,  dodatkowo koszty związane z zakupem nowego narybku, wszystkie ryby karpiowate 

znajdujące się w jeziorze  powinny być odłowione, a systematycznie powinny być wpuszczane ryby 

drapieżne, głównie  szczupaki, Wójt przypomniał, że grunty pod jeziorami należą do Skarbu Państwa 

więc  Agencji Nieruchomości a wody  wszystkich jezior należą do Skarbu Państwa – obowiązki 

wykonuje Wojewódzki   Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych, Gmina nie jest właścicielem jezior, 

zgodnie z zapisem ustawy prawo wodne nie będzie  właścicielem jezior 
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Informacje dotyczące działalności Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji 

  10 listopada br.  odbyła się  akademia przygotowana przez uczniów i nauczycieli Szkoły 

Podstawowej w  Zaniemyślu z okazji z dnia niepodległości, Wójt podziękował za zorganizowanie  

akademii, 

 20 listopada br.  odbyła się coroczna konferencja „przemoc wobec osób starszych, starsi  

wobec przemocy” zorganizowana przez  Zespół Interdyscyplinarny  ds. Przeciwdziałania przemocy              

w rodzinie, 

 21 listopada br.  odbyły się warsztaty „malowanie na jedwabiu”, 

 27 listopada br. odbyła się kolejna edycja biesiady „każdy śpiewać może”, wystąpiło 15 

wykonawców którzy  zaśpiewali po dwa utwory, 

 5 grudnia br. odbył się kiermasz zorganizowany przez Szkołę Podstawową w Śnieciskach, 

 6 grudnia br. Ośrodek Kultury gościł przedszkolaków, rodziców, dziadków z  Przedszkola 

Samorządowego Kolorowy Świat,  odbyło się przedstawienie,  w trakcie kiermaszu  można było 

zakupić  ozdoby świąteczne, środki przeznaczone będą na działalność bieżącą Przedszkola, 

 11 grudnia br. odbędzie się I Gminny Konkurs  poezji patriotycznej zorganizowany przez 

Stowarzyszenie na rzecz rozwoju Gminy Zaniemyśl Wuchta Wiary,  

 14 grudnia br. odbędzie się podsumowanie projektu „Zdrowo jemy, aktywnie żyjemy” rodziny, 

który to projekt realizuje Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, 

 18 grudnia br.  odbędzie się spotkanie opłatkowe Związku Rencistów i Emerytów Koła 

Zaniemyśl, 

 w styczniu 2016 roku odbędą się Jasełka, Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy 

(10.01.2016r.),  akademia okazji Powstania Wielkopolskiego, przygotowywana przez Gimnazjum                 

w Zaniemyślu (14.01.2016r.),  przegląd kolęd i pastorałek (16.01.2016r.), oczywiście są jeszcze 

zajęcia stałe. 

 

Pozostałe informacje 
Kolejną sesję Rady Gminy  proponuję aby odbyła się 28 grudnia 2015 roku godz. 10:00  

 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy są pytania dotyczące informacji przedstawionych 

przez Wójta Gminy 

 

Ad. 6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu radnemu Michałowi Marciniakowi -  Szanowni 

Państwo, interpelacja dotyczy   prośby  ze strony mieszkańców, zamieszkujących na byłym osiedlu 

XXX-lecia, głównie chodzi o osoby starsze, kwestia dotyczy pojemników z piaskiem  na wypadek 

opadów śniegu 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu sołtys wsi Lubonieczek Pani Kamili Kołackiej -               

w imieniu  sołectwa Lubonieczek  zwracam się do Państwa z prośbą o przedstawienie i wyjaśnień  

zasad obowiązujących podczas funkcjonowania i uregulowania kosztów związanych z utrzymaniem 

świetlicy wiejskiej i wnoszenia opłat za jej funkcjonowanie, w  ostatnim czasie został mi  przekazany 

rachunek za zużycie wody w  świetlicy, w tym okresie od 2.12.2014 do 6.11.2015 roku  wystawiony 

na Gminę Zaniemyśl  celem jego zapłaty, na jakiej podstawie pieniądze ma wpłacać Sołectwo skoro 

rachunek wystawiony jest na Gminę, chciałabym znać zasady regulujące udział Rady Sołeckiej                       

w ponoszeniu kosztów utrzymania świetlicy wiejskiej, co jest zadaniem Gminy, uważam, że Rada 

Sołecka nie może być zobowiązana do opłat, które nie leżą w jej obowiązkach, Rada Sołecka 

podejmuje liczne niefinansowe działania związane z utrzymaniem świetlicy – zakup środków 

czystości, sprzątanie, pozyskiwanie opału, ogrzewanie świetlicy, koszenie trawy, zakup wyposażenia, 

podejmowane inicjatywy  stanowią ogromny wkład Rady Sołeckiej i mieszkańców w utrzymanie 

świetlicy wiejskiej, która jest obiektem gminnym,  w związku z przytoczonymi argumentami proszę    

o jasne stanowisko Gminy w kwestii utrzymania świetlicy i ponoszenia kosztów za jej 

funkcjonowanie, uważam, że obciążanie Sołectwa tymi opłatami skutecznie zniechęca do integrowania 

środowiska wiejskiego i działaniach na rzecz tegoż środowiska 



8 

 

 

Ad.7. Podjęcie uchwał: 

 

7a) w sprawie opłat za usługi komunalne świadczone przez Zakład Gospodarki Komunalnej                      

w Zaniemyślu przedstawił Pan Mirosław Derdak, Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XIV/88/2015 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 3  do niniejszego Protokołu 

 

7b) w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/75/2015 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 26 października 

2015r. w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości przedstawiła Pani Agnieszka 

Scheffler, Skarbnik Gminy 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XIV/89/2015 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 4  do niniejszego Protokołu 

 

7c) w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych przedstawiła 

Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

uwag i zapytań nie wniesiono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XIV/90/2015  została podjęta przy:  

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 5  do niniejszego protokołu 

 

10 – cio minutowa przerwa 

 

7d) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji, zakresu i trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystania dotacji z budżetu Gminy Zaniemyśl 

udzielonej dla publicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół 

podstawowych i gimnazjów prowadzonych na terenie Gminy Zaniemyśl, przez osoby fizyczne 

lub osoby prawne nie będące jednostkami samorządu terytorialnego przedstawił Pan Bogdan 

Schwanke, zastępca Wójta 

uwag i zapytań nie wniesiono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XIV/91/2015  została podjęta przy:  

13 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

1 radny nieobecny w czasie głosowania 

co stanowi załącznik   nr 6  do niniejszego protokołu 
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7e) w sprawie zmiany uchwały nr XII/78/2015 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 26 października 

2015 roku w sprawie ustalenia wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Zaniemyśl oraz 

należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych przedstawiła Pani Bożena Jaszkiewicz, 

Sekretarz Gminy 

 

Radny Wiesław Grobelny poinformował Przewodnicząca, że nie brał udziału w głosowaniu 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała Radnego Wiesława Grobelnego czy wstrzymał się od głosu 

Radny Wiesław Grobelny „nie wziąłem udziału w głosowaniu, Pani Przewodnicząca, sądziłem, że 

Pani Przewodnicząca zrezygnuje z tej podwyżki , liczyłem na coś więcej, zawiodłem się” 

Przewodnicząca Rady Gminy „to jest obniżka” 

Radny Wiesław Grobelny „mówię o podwyżce, która była na ostatniej sesji, wygląda na to, że nasza 

Pani Przewodnicząca Gminy jest najwyżej opłacaną Przewodniczącą w całym Powiecie”  

 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XIV/92/2015  została podjęta przy:  

12 głosach „za” 

0 głosie „wstrzymującym się” 

0 głosach „przeciw” 

1 radny nieobecny w czasie głosowania 

1 radny nie brał udziału w głosowaniu 

co stanowi załącznik   nr 7 do niniejszego protokołu 

 

7f) w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/81/2015 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 9 listopada 2015r. 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych przedstawiła Pani 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XIV/93/2015 została przyjęta przy   

12 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

1 głosie „wstrzymującym się” 

1 radny nieobecny w czasie głosowania 

co stanowi załącznik   nr 8 do niniejszego protokołu 

 

7g) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2015 przedstawiła Pani Agnieszka 

Scheffler, Skarbnik Gminy 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XIV/94/2015 została przyjęta przy   

12 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

1 głosie „wstrzymującym się” 

1 radny nieobecny w czasie głosowania 

co stanowi załącznik   nr 9  do niniejszego protokołu 

 

7h) w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/87/2015 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 9 listopada 2015r. 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli 

prowadzonych na terenie Gminy Zaniemyśl oraz trybu i zakresu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobierania i wykorzystania udzielonej dotacji przedstawił Pan Bogdan Schwanke, 

Zastępca Wójta 

uwag i zapytań nie wniesiono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XIV/95/2015  została podjęta przy:  

12 głosach „za” 
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0 głosach „przeciw” 

1 głosie „wstrzymującym się” 

1 radny nieobecny w czasie głosowania 

co stanowi załącznik   nr 10 do niniejszego protokołu 

 

Głos zebrał Radca Prawny Pan Marek Grzelak, który powiedział  zanim Państwo  przejdziecie do 

kolejnego punktu  porządku obrad chciałbym jeszcze wrócić do zdarzeń, które miały miejsce                       

w przypadku głosowania uchwały Nr XII/78/2015 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 26 października 

2015r.  w sprawie ustalenia wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Zaniemyśl oraz należności                        

z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych, Pani Przewodnicząca, zgodnie z § 57  jest tak - 

głosowanie jawne odbywa się przez podniesienie ręki,  jest mowa o Statucie Gminy. Głosowanie 

jawne zarządza i przeprowadza Przewodniczący obrad, przelicza    oddane   głosy „za”, „przeciw” 

i „wstrzymujące się”,  nie ma czegoś takiego jak oświadczenie, że nie biorę udziału w głosowaniu, 

jeśli Radny jest na sali  to bierze udział w głosowaniu w trojaki  sposób, albo  głosuję za uchwałą,  

głosuje przeciw uchwale albo podejmuje głos wstrzymujący, nie może być takiej sytuacji że  Radny 

obecny na sali wyłączył się z obowiązku ustawowego głosowania nad aktem w postaci uchwały 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała,  należy traktować to jako głos wstrzymujący 

Radca Prawny odpowiedział, że tak to  należy traktować,  tak w mojej ocenie bezwzględnie należy to 

traktować jako głos wstrzymujący, jeżeli zachodzą jakiekolwiek wątpliwości, być może Pani 

Przewodnicząca  powinna poddać pod głosowanie Radzie, jak należy potraktować głos Radnego, który 

stwierdził, że nie bierze udziału w głosowaniu,  jeżeli jest obecny na sali,  bierze udział głosowaniu 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu, Pan jest 

prawnikiem, znam opinie prawne również inne, które twierdzą, że nie ma w tym Statucie obowiązku 

również, że  bezwzglednie ma  brać udział w głosowaniu, to nie jest zabronione, mimo obecności  

może nie oddać głosu, proszę  pokazać artykuł prawny, gdzie jest powiedziane, że nie może,  nie brać 

udziału w głosowaniu Pani Przewodnicząca chcę powiedzieć jedną rzecz, ta moja postawa była, 

wyrażeniem pewnej mojej postawy  wobec uchwały, którą podejmowaliśmy na ostatniej sesji, 

natomiast to co pojawiło się na dzisiejszej sesji, czyli obniżenie Pani diety wynikało z tego, że ktoś 

niechlujnie przygotował ostatnią uchwałę, bo nikt nie podliczył wówczas, że Pani nie może otrzymać 

takiej podwyżki diety jaką na ostatniej sesji Uchwała została podjęta, więc był to wyraz mojej postawy 

wobec, generalnie,  tych podwyżek, które były na ostatniej sesji 

Przewodnicząca Rady Gminy ma Pan w najbardziej prawo  wyrazić swoje stanowisko, ale proszę 

wyrazić swoje stanowisko poprzez głosowanie, czy wstrzymanie się od głosu 

Radca Prawny ponieważ protokół będzie musiał  odzwierciadlać zdarzenia, które mają miejsce na sali 

obrad,  podkreślam jeszcze raz, Radny ma obowiązek brać udział w  głosowaniu w związku                 

z powyższym osoba, która  będzie sporządzała protokół,  będzie miała wątpliwości, jak kwalifikować 

to zdarzenie, które jest zdarzeniem całkowicie sprzeczne z obowiązującymi przepisami prawnymi, 

Radny nie bierze udziału w głosowaniu tylko wtedy, gdy jest nieobecny na sali,  kiedy jest obecny na 

sesji jest jego obowiązkiem,  przytoczyłem  właściwy przepis § 57  Statutu Gminy, w związku                        

z powyższym poddaję pod o rozwagę, Pani Przewodnicząca,  podjęcie głosowania, jak  traktować głos 

Radnego, który stwierdził, że nie bierze udziału  w głosowaniu,  czy jest to głos wstrzymujący 

Przewodnicząca Rady Gminy wobec tego zwracam się do Państwa Radnych 

Radny Wiesław Grobelny Szanowni Państwo, mam przed sobą artykół 57, zacytuję,  nie doczytałem 

się tam, że nie można nie brać udziału w głosowaniu  

 

 

1. Głosowanie jawne odbywa się przez podniesienie ręki. 
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2. Głosowanie jawne zarządza i przeprowadza Przewodniczący obrad, przelicza    oddane 

  głosy „za”, „przeciw” i „wstrzymujące się”, sumuje je i porównując z listą radnych 

  obecnych na sesji, względnie ze składem lub ustawowym    składem rady, nakazuje   

 odnotowanie wyników głosowania w protokole sesji. 

3. Do przeliczenia głosów Przewodniczący obrad może wyznaczyć radnych. 

4. Wyniki głosowania jawnego ogłasza Przewodniczący obrad. 

 

gdzie mamy tu powiedziane, że mam obowiązek brać udział  w głosowaniu 

Radca Prawny „za”, „przeciw” i „wstrzymujące się” 

Radny Wiesław Grobelny proszę uwzględnić, że Radny Grobelny nie wziął udziału w głosowaniu 

mimo  obecność na sali, w czym Pan widzi problem 

Radca Prawny Pani Przewodnicząca mówimy o  procedowaniu, proszę procedować w związku z tym,  

wyraziłem stanowisko w sprawie, nie ma takiej możliwości prawnej żeby Radny był obecny na sali               

i stwierdził, że nie biorę udziału w głosowaniu, proszę rozstrzygnąć jak ma być ten głos traktowany 

Przewodnicząca Rady Gminy  po wysłuchaniu opinii radcy prawnego, zapytuję się  Państwa 

Radnych 

Radny Wiesław Grobelny  powiedział, że wychodzi z tego głosowania 

głos zajął Radny Leszek Hypki  nasuwa się spostrzeżenie, że Pan zrobi proces, że Przewodnicząca 

źle przeprowadziła głosowanie,  skoro Pana obowiązkiem jest brać udział to musi się Pan odpowiedź 

za jedną opcją, a nie wyłączać 

Radny Wiesław Grobelny to jest Pana zdanie,  w tej chwili wychodzę, Pan to rozumie 

Przewodnicząca Rady Gminy  wobec tego, czy głos Radnego Grobelnego traktujemy jako 

„wstrzymujący” 

Radny Leszek Hypki  obawiam się tego, że  Radny opisze tę sytuację, że Pani Przewodnicząca 

złamała prawo, skoro prawo mówi, Radca Prawny mówi, że nie ma możliwości nie wzięcia udziału             

w głosowaniu będąc na sali, trzeba rozwiązać to w inny sposób, aby nie było  zarzutu, że 

Przewodnicząca źle przeprowadziła głosowanie,  Radny uprawia swoją politykę i robi coś takiego, że 

jakby stał ponad prawem, skoro prawo tak stanowi,  nie powinniśmy głosować teraz, że jest to głos 

wstrzymujący, jakąś podjąć klauzule żeby nie było, że zostaniemy podważeni,  to jest niezgodne                 

z prawem 

Radca Prawny Radny może  w każdej chwili opuścić posiedzenie plenarne sesji,  teraz jest nieobecny 

i nie będzie głosował, nie bierze udział w głosowaniu,  w związku z powyższym Państwo powinniście, 

poddaję to pod rozwagę,  przegłosować jak wy jako Rada rozumiecie głos, stwierdzenie „nie biorę 

udziału w głosowaniu”, czy w waszej ocenie jest to głos wstrzymujący,  to co się tutaj dzieje napewno 

znajdzie odzwierciedlenie w protokole, że Radny opuścił, że jest nieobecny na sali 

głos zabrała Radna Justyna Dąbrowska  myślę, że to jest też przyczynek do tego  żeby popracować 

nad Statutem  i uszczelnić te sprawy 

Radca Prawny jaką sytuację, taka sytuacja w ogóle nie istnieje, są głosy „za”, są głosy „przeciw’ i są 

głosy „wstrzymujące”,  a Radny, Pani Radna, ma obowiązek brania udziału w głosowaniu, to nie jest 

kwestia uszczelnienia Statutu 

Radny Leszek Hypki  jeżeli jest tak, jak Pan Radca Prawny mówi, że Radny może opuścić  

posiedzenie, to,  jeżeli to przegłosowanie było jakby niezgodne, to zróbmy ponowne głosowanie 

Radca Prawny  głosować można tylko,  jak Rada rozumie stanowisko Radnego 

Przewodnicząca Rady Gminy  czy  Państwo Radni uważają, że Radny, który był obecny na sali 

podczas posiedzenia sesji nie uczestniczył w głosowaniu,  czy uważacie Państwo, że jest to głos  

wstrzymujący 

Wynik głosowania 
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 – za uznaniem głosu radnego Grobelnego jako „wstrzymującego się”  było  

10 Radnych, 

2 Radnych „wstrzymało się”  

w czasie głosowania obecnych na sali było 12 Radnych 

 

W wyników głosowania jawnego, głos radnego Wiesława Grobelnego został uznany jako 

wstrzymujący 

 

Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

Wójt odpowiedział na interpelacje: 

 radnego Michała Marciniaka w sprawie pojemników z piaskiem i solą  na wypadek opadów 

śniegu – Wójt powiedział, że w roku 2015 dokupiono pojemników, ilość pojemników co roku 

będzie zwiększana, Wójt przyjął do wiadomości aby zwiększyć ilość pojemników 

 

 sołtys wsi Lubonieczek Pani Kamili Kołackiej w sprawie zasad obowiązujących podczas 

funkcjonowania i uregulowania kosztów związanych z utrzymaniem świetlicy wiejskiej                     

i wnoszenia opłat za jej funkcjonowanie – powiedział,  sprawa jest jak zwykle złożona, a jak 

nie wiadomo o co chodzi to chodzi o pieniądze,  tak to jest,  przypomnę,  oczywiście Pani 

Sołtys nie było jak po  remontach otwieraliśmy świetlice i  mówiłem zawsze do wszystkich, 

najpierw Kępa  potem Zwola, na końcu Lubonieczek, że tutaj  przy otwarciu czy po  

zakończeniu tych prac ze strony  budżetu i Gminy dajemy „wędkę” a tak zwaną „rybę”, to tutaj 

mieszkańcy sołectwa, Rada Sołecka  z Sołtysem na czele tą „rybkę” muszą sobie złowić,  tych 

zasad się trzymamy cały czas, bo może być inna sytuacja, tak to jest,  tak powiem też                 

z prawa, że Gmina  przejmie na siebie obowiązek lub GOK,  ale wtedy przychody za wynajem 

na imprezy okolicznościowe dla mieszkańców będą wpływały do budżetu i nie będzie 

problemu żebyśmy płacili, budżetu czy GOK-u, bo może to być w Urzędzie może to być                          

w Gminnym Ośrodku Kultury, bo trudno, Szanowni Państwo, a w większości ta ilość  wody 

zużyta, nie wiem jakie tam ilości są, itd., nie są tam jakieś wielkie, myślę, że pieniądze, nie 

wiem ile się tam zużyło, to jest, imprezy, które  organizowane  w większości prywatne – 

wynajmowanie sali, bo to Rady Sołeckie z Sołtysem wynajmują, często tu słyszę od Pani 

Sołtys Kępy, ostatnio, czy na poprzednich sesjach, że wstyd bo nie wyremontowana świetlica, 

a ludzie chcą wynajmować, ludzie wynajmują, mieszkańcy wynajmują, przepraszam za 

określenie, ale przecież wynajem, wewnętrznie  żeście sobie ustalili, że jakieś tam przychody 

są i trzeba zauważyć, że za te media też trzeba zapłacić,  ja jestem gotów do dyskusji i może 

być tak jak zgodnie z prawem,  to będzie w Gminie,  będą  świetlice do dyspozycji oczywiście 

mieszkańców, na zebrania,  ale jeżeli robimy imprezę dochodową w postaci festynu                          

z przychodu zakładajmy też, że  koszty związane z tą imprezą będą i trzeba będzie to pokryć, a 

więc trzeba będzie to pokryć – a więc zużyjemy wodę, zużyjemy jakieś inne media, no tak to 

zawsze jest, tak to bywa,  ale przychodów my nie chcemy  i nie bierzemy tych przychodów, ja 

nie chce was rozliczać z tego, ale możemy w ten sposób postępować,  jeszcze  jesteśmy na 

razie  związani ze wszystkimi świetlicami, też chce  tutaj o tym wyraźnie powiedzieć                         

w związku ze środkami  unijnymi, ale myślę, ze lada moment, za chwilę się będą kończyły, 

dopóki nie będziemy mieli oddanego weksla, nie mogę np. pozwolić strażakom z OSP Kępa 

żeby napisać OSP Kępa nad tym pomieszczeniem, tak jak to było kiedyś, ponieważ myśmy 

robili remont świetlicy wiejskiej a nie remont strażnicy, tutaj jeszcze chwilę cierpliwości, ale 

jeżeli chodzi o tą sprawę jestem gotowy do tego żebyśmy się spotkali i ustalili zasady 

funkcjonowania, ponoszenia kosztów, przyjmowania przychodów, bo prawidłowo to jest tak                 

i tu muszę to powiedzieć, że tu powinno, bo to jest mienie komunalne i tu powinno nam 

wpływać wszystko i wpływać, i to Gmina powinna przyjmować wszystko i to Gmina powinna 

wystawiać fakturę, albo po uchwale Rady opłaty powinny być ustalone za wynajęcie przez 

rodziny na imprezy różnego typu do budżetu, wieś ma świetlicę na swoje zebrania i tak dalej,                 

w dalszym ciągu oczywiście będzie mogła z nich korzystać i tak dalej, ale wynajmowanie 
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osobom, jak to się mówi, z sołectwa i nie tylko powinna być jakaś opłata, ale ta opłata powinna 

wystarczyć na zapłatę mediów, chociażby tej wody, którą Pani Sołtys powiedzmy, mówię                 

o tych, którzy wynajmują, że na potrzeby na zebranie, ile tej wody wyjdzie – metr sześcienny 

kosztuje chyba 4 zł., to jest 1000 litrów, ale przy jakieś imprezie rodzinnej, przygotowanie               

w trakcie imprezy chyba są znaczne ilości, nie upieram się przy tym rozwiązaniu, jeżeli mamy 

trzy świetlice wyremontowane, możemy się spotkać, możemy przedyskutować, przeanalizować 

całą sytuację i są dwie drogi, my ponosimy koszty przeglądów okresowych – kominiarskich, 

przeglądów elektrycznych, to też są jakiś koszty, bo książki obiektu są u nas a my nie mamy 

żadnych przychodów, bo te przychody w cudzysłowie, jakieś są, nie wiem jakie, ale wtedy 

wynajmowanie na zewnątrz będzie wpływało do budżetu Gminy, Urzędu czy GOK – u, bo 

możemy też tak zrobić, są różne Gminy, są różne rozwiązania z tego tytułu, będą przychody, 

będziemy opłacać wszystkie koszty, może też tak być, nie wiem czy będzie to dobre 

rozwiązanie, ale też tak może być 

 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny  zapytał jak wyglądało finansowanie świetlic wiejskich 

do tej pory, Radny powiedział, że gdyby nie zaangażowanie osób prowadzących świetlice 

koszty byłyby o wiele większe, dzięki zaangażowaniu tych ludzi świetlice  funkcjonują bardzo 

dobrze, są wyposażone, przychody za wynajem są niewielkie mimo to w świetlice są 

wyposażone,  zauważył, że nie byłoby problemu gdyby były fundusze sołeckie, należałoby  

łagodniej spojrzeć na  problemy świetlic 

Wójt  odpowiedział, że nie ma zamiaru utrudniać prowadzenia świetlic, te zasady funkcjonują 

od wielu lat, Gmina płaci opłaty stałe,  tak to działa również w świetlicy wiejskiej w Zwoli, 

Wójt pozytywnie ocenia pracę, zaangażowanie w prowadzenia świetlic, ponownie powiedział, 

że sprawa funkcjonowania świetlic jest do przedyskutowania, przygotujemy do końca marca 

2016 roku uchwałę Rady Gminy w sprawie funduszu sołeckiego na rok 2017 

sołtys wsi Lubonieczek Pani Kamila Kołacka powiedziała, że dopóki nie ma funduszy 

sołeckich  można sprawy rozwiązać inaczej, dalej powiedziała, że sołectwo otrzymało zgodę na 

wykonanie ogrodzenia ale na własny koszt, ponadto tworzy się plac zabaw, zakupiono już 

piaskownicę, karuzelę, Pani Sołtys powiedziała, że Gmina „podcina skrzydła”, a czy powstaną 

fundusze sołeckie to też nie wiadomo jak Radni będą głosować w tej sprawie   

głos zabrała sołtys sołectwa Kępa Pani Anna Talarczyk – Pawlak powiedziała, że prowadzi 

księgowość, powiedziała również, że powinno być wsparcie Gminy, Pani Sołtys zastanawia się 

dlaczego Wójt zmienił zdanie, bo do tej pory zawsze Wójt chwalił działania Rad Sołeckich  

Wójt przypomniał, że wcześniej już powiedział, że pozytywnie ocenia działalność świetlic  

sołtys sołectwa Kępa Pani Anna Talarczyk – Pawlak wspomniała o organizowanych 

imprezach np. dla dzieci, przy wsparciu finansowym ze strony Gminy tych imprez mogłoby 

być więcej 

Wójt na koniec powiedział, że można długo dyskutować w tym temacie, zaproponował aby                 

w przyszłym tygodniu zorganizować spotkanie  

Sołtys wsi Zwola Pani Stanisława Jaworska powiedziała,  że nie chce żadnych zmian, żeby 

Urząd miał wpływ co się dzieje w świetlicach, nikt nie będzie chciał działać jeżeli Gmina 

będzie z tego czerpała jakieś korzyści, dalej powiedziała, że pracują za darmo, ale osiągają 

zysk, dalej sołectwo inwestuje w rozwój świetlicy, dokupywany jest sprzęt potrzebny, opłacane 

są rachunki, jeśli miałyby być zmiany to wcześniej odbędzie się spotkanie Rady Sołeckiej, 

która określi czy chcą zmiany czy nie, uważa, że to co jest, jest dobrze, każdy musi płacić 

rachunki swoje 

sołtys wsi Lubonieczek Pani Kamila Kołacka zapytała, ponieważ rachunek jest 

przeterminowany, co z nim zrobić, Pani sołtys bierze na siebie odsetki, które zapłaci, ale co                

z tym rachunkiem na dzień dzisiejszy zrobić, termin zapłaty był do dwudziestego 

 Wójt odpowiedział, że rachunek wystawiony przez Zakład Gospodarki Komunalnej, odsetek 

nie będzie, proszę się wstrzymać, odbędzie się spotkanie, zostaną ustalone zasady, które 

obowiązujące będą dla wszystkich, trzeba znaleźć konsensus, wspólne stanowisko  
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Przewodnicząca Rady Gminy temat świetlic jest zamknięty, będzie spotkanie na, którym zostaną 

wszystkie sprawy omówione 

 

Ad.9. Wolne głosy i wnioski  

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, ze na jej ręce wpłynęło pismo Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Zaniemyślu, Przewodnicząca odczytała treść pisma (pismo stanowi załącznik Nr 11) 

Wójt  powiedział, że temat jest do  rozwiązania,  Wójt ma pomysł na rozwiązanie tego problemu, po 

spotkaniu sprawozdawczym, Wójt prosił o rozmowę w sprawie problemów Ochotniczej Straży 

Pożarnej w  Zaniemyślu,  do dnia dzisiejszego odzewu nie było ze Stowarzyszenia,  Gmina ma 

obowiązek zabezpieczyć środki na gotowość bojową,  Wójt widzi rozwiązanie tej trudnej sytuacji,  

przypomniał, że jest ogłoszony nabór na stanowisko w Zakładzie Gospodarki Komunalnej,  być może 

członek Ochotniczej Straży Pożarnej będzie chciał podjąć pracę w Zakładzie, zatrudniony w wyniku 

tego naboru pracownik może być skierowany, aby uzyskał uprawnienia na kierowanie samochodem 

strażackim, Gmina będzie mogła pokryć koszty  zdobycia uprawnienia,  takie rozwiązanie Wójt 

wiedział już wcześniej, ale Gmina nie może dyktować Stowarzyszeniu rozwiązań,  

głos zabrał Pan Zbigniew Ratajczak, który odczytał pismo „Zarząd Ochotniczej Straży Pożarnej                 

w Zaniemyślu zaświadcza, iż druh Piotr Maciejewski jest czynnym członkiem naszej jednostki, pełni 

funkcje kierowcy, jest członkiem Zarządu, chcielibyśmy zaznaczyć jego ewentualne zatrudnienie na 

terenie Gminy Zaniemyśl, ponieważ jest problem z obsadą kierowcy w godzinach rannych                              

i popołudniowych …”, dalej Pan Ratajczak powiedział, że pismo takie zostało złożone dnia                         

21 stycznia 2012 roku do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zaniemyślu  do dnia dzisiejszego 

odpowiedzi w tej sprawie nie otrzymaliśmy, dalej przytoczono art. 32 pkt ustawy z dnia 24 sierpnia 

1991 roku o ochronie przeciwpożarowej - koszty wyposażenia, utrzymania, wyszkolenia i zapewnienia 

gotowości bojowej ochotniczej straży pożarnej ponosi Gmina,  

głos zabrał Pan Michał Kirschke  powiedział, że ochotnicy Straży Pożarnej pracują w prywatnych 

firmach,  staliśmy się od paru lat,  wiadomo, że na każde stanowisko jest nabór,  ale jeżeli spełniają 

wymogi formalne byli zatrudnieni, tak jest w inny Gminach,  

Wójt  decyzję o zatrudnienie pracownika  podejmuje Kierownik Zakładu, Wójt powiedział, że na 

pewno uda się tę sprawę pozytywnie załatwić, oczywiście Gmina ponosi koszty, Wójt zdaje sobie                 

z tego sprawę, jeżeli ochotnik będzie zatrudniony w Zakładzie, a nie będzie miał uprawnień do 

kierowania pojazdami strażackimi, Gmina  zdobycie uprawnień sfinansuje  

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny, który powiedział, że nie uzyskaliśmy odpowiedzi dlaczego 

ten Pan nie został przyjęty,  skoro to tak  długo trwało, 

Wójt odpowiedział, że to Kierownik Zakładu  podejmuje decyzję o zatrudnieniu lub nie   

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu radnemu powiatowemu Panu Ryszardowi 

Grześkowiakowi,  który przekazał wiadomości z powiatu,  powiedział, że: 

 dzisiaj odbyła się konferencja poświęcona kształcenia młodzieży,  konferencja oparta była na 

badaniach rynku pracy, w wyniku dyskusji zauważono, że profilowane licea nie spełniły 

pokładanych nadziei,    

 Radny poruszył również sprawy dotyczące usuwania azbestu, odbyła się komisja poświęcono  

usuwaniu azbestu, Gmina Zaniemyśl -  usunięto 250 ton,  pozostało  do zdjęcia jeszcze 10.400 

ton,  jeżeli chodzi o rury  azbestowe Gmina Zaniemyśl ma tylko 5 km tych rur 

  Kolejka wąskotorowa -   Radny powiedział, że są przeznaczone  w budżecie środki finansowe:  

120.000 zł na remont kotła,  60.000 zł. na remont najbardziej wymagającego odcinka torów to 

jest 2 kilometry, działalność bieżąca kwota około 40.000 zł.,  nie licząc środków na remont 

dworców,  zarówno w Środzie jak i w Zaniemyślu  
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ponadto  Radny powiedział, że zaskoczony jest  deklaracją Wójta  funduszach sołeckich,  powiedział 

ta deklaracja cieszy Radnego, zaapelował również do radnych rady Gminy Zaniemyśl aby zagłosowali 

za funduszami sołeckimi  

głos zabrał dziennikarz głosu powiatu średzkiego, który powiedział, że interesuje go, kwestia 

ważności głosowania na temat diety Pani Radnej, czy jest ono ważne, nieważne, czy będzie 

powtórzone, drugie pytanie jak mogło do tego dojść w październiku przy uchwale, która jest 

niezgodna z przepisami prawa i kto jest za to odpowiedzialny  

Przewodnicząca Rady Gminy, odpowiedziała, że dzisiejsza uchwała jest ważna, przypomniała wynik 

głosowania, natomiast w kwestii przygotowania powiedziała, że projekty uchwał przygotowywane są 

przez pracowników Urzędu  

Wójt powiedział, za wszystko co się dzieje w Gminie odpowiedzialny jest Wójt, projekty 

przygotowują pracownicy merytoryczni, projekt przygotowany był w październiku, liczono, ze 

Minister w rozporządzeniu podniesie o 2 – 3% maksymalną stawkę, w przypadku głosowania są trzy 

możliwości czwarta wtedy, gdy głosującego nie ma na sesji, forma głosowania „za”, przeciw”                       

i „wstrzymanie się od głosu”, głosowanie tajne wygląda inaczej, ponadto Wójt nawiązał o zmiany 

ustawy o systemie oświaty, chodzi o dzieci 6 – cio letnie, które nie będą objęte obowiązkiem 

szkolnym, sprawa jest analizowana, dzieci te będą objęte obowiązkiem przedszkolnym, ponadto dzieci 

5 – cio letnie nie będą objęte  obowiązkiem przedszkolnym, wszyscy zdają sobie sprawę, że wszystkie 

dzieci nie będą mogły być przyjęte do przedszkola, powód brak miejsca, dalej Wójt powiedział, 

wstępnie, ze 9 - cio godzinne przedszkole dla 6 – cio latków będzie w Szkole 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny, Pan redaktor zapytał o autora  

głos zabrała Sekretarz Gminy, która odpowiedziała, że odpowiedzialnym za przygotowanie 

projektów uchwał jest Sekretarz Gminy   

głos zabrał Radca Prawny, dopowiedział, że oczywiście jeszcze Radca Prawny, powiedział również, 

że w konstrukcji uchwał co do ich praworządności  istnieje system nadzoru tzn. Gmina przygotowuje 

projekty uchwał, projekty są również konsultowane z Regionalną Izbą Obrachunkową w sferze 

finansów, są kontrolowane przez Urząd Wojewódzki, a w ostateczności przez Wojewódzkie Sądy 

Administracyjne, chodzi o to, żeby tworzyć wspólny jednolity system praw, zwrócił się do redaktora – 

zdarzyło się co się zdarzyło, Pani radna nie pobrała wyższej diety , ten błąd rachunkowy został 

naprawiony, uchwała wchodzi w życie 1 stycznia 2016 roku, powiedział, że może być Pan 

przekonany, że w zakresie praworządności spójnie obowiązujące uchwały, ta uchwała w tym zakresie 

została odpowiednio zmieniona podczas dzisiejszego aktu legislacyjnego  

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny, powiedział Pani Przewodnicząca, Pani Sekretarz, Panie 

Radco gratuluje serdecznie tak odważnego wystąpienia, Radny powiedział, mam nadzieję, żebyśmy 

nie mieli  z tym częściej do czynienia ale gdyby podobna sytuacja wystąpiła żeby równie aktywnie 

wystąpicie państwo 

głos zabrał Radca Prawny, powiedział, na ocenę Zespołu prawnego Gminy jest jeszcze 

przedwcześnie Panie Radny, to jest za krótki moment żeby mieć wyrobiony pogląd w sprawie oceny 

Zespołu  

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny to były gratulacje dla Pana  

głos zabrał Radny Michał Marciniak powiedział, na koniec tej dyskusji „ten się nie myli, kto nic nie 

robi” uchwała dopiero wchodzi w życie 1 stycznia 2016 roku, uważa, że powinno być trochę więcej 

wyrozumiałości   

Wójt chciał również to powiedzieć, wielokrotnie zaciągane są opinie innych prawników nikt nie chce 

celowo podejmować złych decyzji 

 

Ad. 10. Zamknięcie sesji 
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Przewodnicząca Rady Gminy w  związku z wyczerpaniem na dzień dzisiejszy porządku obrad, 

zamykam XIV sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję bardzo 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Alina Frąckowiak 

 

 

sporządziła : B. Madajczak  


